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Stavební výroba se v lednu meziročně propadla o 5,3 procenta 
Stavební výroba se v lednu meziročně 

propadla o 5,3 procenta po prosincovém 
revidovaném růstu o 14,5 procenta. V po-
rovnání s loňským lednem bylo zahájeno o 
10,2 procenta více bytů a o 27,2 procenta 
více bytů bylo dokončeno. 

„Výsledky šetření ČSÚ za leden svědčí o 
pokračujícím propadu tuzemského staveb-
nictví. A to i přesto, že počasí bylo během 
zimních měsíců příznivé a dovolovalo po-
kračovat na stavbách téměř bez omezení,“ uvedl Miloslav Mašek, generální ředitel Svazu podnika-
telů ve stavebnictví v ČR. 

Meziměsíčně byla stavební výroba po očištění od sezonních vlivů nižší o 20,1 procenta. Podle 
statistiků to způsobil mimořádný objem fakturované produkce v loňském prosinci, kdy stavebním 
pracím přálo počasí a určitou roli zřejmě sehrála i vyšší poptávka po nich kvůli očekávanému zvý-
šení DPH od Nového roku. 

Poslanci podpořili zavedení energetických štítků na budovách 
Sněmovna podpořila vládní novelu, která mj. 

zavádí povinnost označovat budovy energetic-
kými štítky, podobně jako je tomu nyní u elek-
trospotřebičů. Štítky, tzv. průkazy energetické 
náročnosti, mají sloužit jako informační nástroj 
pro kupující či nájemce, kteří podle něj zjistí 
provozní náklady na energie. Nové pravidlo by 
také mělo vést k nižší spotřebě energií a snížení 
výdajů za energie. Návrh vychází z evropské 
směrnice a také zavádí povinné měřiče tepla v 
bytech s ústředním topením. Energetické štítky 
budou muset zajistit stavitelé, vlastníci budov 
nebo společenství vlastníků na nových budovách nebo při jejich přestavbách a také při pronájmu 
nebo prodeji jednotlivých bytů. Zavádění štítků na již existujících budovách bude postupné. Podle 
velikosti budov se budou označovat štítky v období od roku 2015 do roku 2019. Administrativní 
budovy i bytové domy s tzv. energeticky vztažnou plochou větší než 1500 metrů čtverečních při-
jdou na řadu jako první. O dva roky později dopadne tato povinnost na budovy nad 1000 metrů a 
od roku 2019 na budovy do 1000 metrů čtverečních zákonem stanovené plochy. 

Odložené financování by mohlo pomoci i dostavbě R6 
Odložené platby stavebním firmám nebo přesun nevyčerpaných evropských dotací na infrastruk-

turní projekty by mohly pomoci dostavbě silnice R6 z Chebu do Prahy. Důležité ale je, aby stavba 
byla připravena, řekl ministr průmyslu a obchodu Martin Kuba (ODS). 

Podle Kuby ale ministerstvo dopravy a Ředitelství silnic a dálnic dlouhodobě selhává v přípravě 
silničních staveb. Infrastrukturní sítě jsou klíčové. „Máme problém, že stavby dlouho připravuje-
me, trvá to deset nebo 12 let. U těchto věcí to musí být koncepce, která musí přežít jednoho minist-
ra,“ uvedl Kuba. Jak řekl, přes nepříznivou ekonomickou situaci ve veřejných rozpočtech jsou 
cesty, které by mohly pomoci, například právě odložené financování staveb, u nichž by se náklady 
do veřejných rozpočtů promítly až s odstupem. 

Vzrostou minimální mzdové tarify 
Minimální mzdové tarify tuzemských stavařů od 

1. dubna vzrostou o 1,9 procenta. Počítá s tím 
dodatek ke kolektivní smlouvě, který podepsal 
Odborový svaz Stavba a Svaz podnikatelů ve 
stavebnictví. Odboráři původně žádali pět procent, 
zaměstnavatelé navrhovali zmrazení. Kolektivní 
vyjednávání v mnoha stavebních podnicích se 
bude odvíjet právě od dohody na úrovni odvětví. 

TÉMA: Tepelné izolace 
Zvyšuje se zájem o šedý polystyren 
Mateřská škola z prostorových modulů 
Znovuobjevené dřevocementové desky 
Kapilárně aktivní systém vnitřního zateplení 
Zateplovací systémy pro obvodové pláště 
 

PŘÍPRAVA STAVEB 
Transparentnost i administrativní zátěž 
 

TECHNOLOGIE – KONSTRUKCE 
Obálka budovy z tenkovrstvých modulů 
Cementotřískové desky na zavěšené fasádě 
Kontrast dvou materiálů na bytovém domě 
Dřevěný plášť objektu může dýchat 
 

VADY A PORUCHY 
Mostní galerie na příjezdové komunikaci 
 

ZAJÍMAVÁ STAVBA 
Moderní kampus v Brně s novou kvalitou 
Zázraky se dějí 
 

MATERIÁLY – VÝROBKY 
Pancéřová úprava průmyslové podlahy 
Variabilita exteriérových dlažebních prvků 
Designové i funkční koupelnové vybavení 
 

EKOSTAVBA 
Modulové dřevostavby 
 

TZB 
Světové fórum technických novinek 
Tepelné čerpadlo pro efektivní vytápění 
 

STROJE – ZAŘÍZENÍ 
Kolová rýpadla s permanentní inovací 
 

EKONOMIKA 
Developeři se pokoušejí přizpůsobit trhu 
Velkých zakázek je jako šafránu 

LEGISLATIVA 
Poradna 

PŘÍLOHA 
Rekonstrukce panelových domů 
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Jablotron loni zvýšil provozní zisk o pětinu 
Výrobce alarmů a další zabezpečovací techniky Jablotron vloni zvýšil provozní zisk o pětinu na 

340 milionů korun. Obrat firmy meziročně vzrostl o šest procent na 1,43 miliardy korun. Většina 
odbytu společnosti směřovala do zahraničí. 

„Letos se zaměříme na trhy Latinské Ameriky a Blízkého východu,“ uvedl ředitel firmy Mirek 
Jarolím. Společnost se tak pokusí navázat na úspěšný růst exportu, který v roce 2011 dosáhl mezi-
ročního zvýšení o 18 procent a tvořil 70 procent celkových tržeb firmy. 

Nárůst ale patrně nebude tak výrazný, jako v minulém roce, připustil Adam Fabík, obchodní 
ředitel Jablotron Alarms. Společnost očekává zvýšení zisku v rozmezí 12 až 15 procent. Při nábě-
hu nových produktů prý většinou nedochází ke strmému, ale l pozvolnějšímu růstu. Právě v tomto 
roce se společnost pokusí s novým výrobkem proniknout na trh firemní klientely a zabezpečování 
větších soukromých objektů, dodal Fabík. 

Pegasu Nonwovens loni klesl čistý zisk o třetinu 
Výrobci netkaných textilií Pegas Nonwovens 

loni klesl čistý zisk o třetinu na 14 milionů eur 
(345 milionů Kč) kvůli kurzovým rozdílům a vyšší 
dani z příjmů. Celoroční tržby firmě vzrostly o 
téměř 12 procent na 165,8 milionu eur. V samot-
ném čtvrtém čtvrtletí podnik vykázal ztrátu 2,3 
milionu eur proti čistému zisku 3,4 milionu v po-
sledním čtvrtletí 2010. Za zvýšením tržeb je podle 
firmy růst cen polymerů a nová linka, kterou Pegas 
uvedl do provozu ve svém znojemském závodě v 
loňském třetím čtvrtletí. V samotném čtvrtém čtvrt-
letí konsolidované výnosy meziročně vzrostly o 1,8 procenta na 39,6 milionu eur. 

RD Rýmařov staví v Rakousku a Polsku 
Největší český výrobce dřevěných montovaných domů RD Rýmařov dokončuje v Rakousku 

stavbu nového kongresového centra. Součástí projektu je mimo jiné kongresová hala, tři desítky 
luxusních apartmánů a fitness centrum. Firma staví i byty v Polsku a letos chce zahájit výrobu na 
Ukrajině. „Stavíme podle vítězného návrhu předního rakouského architektonického studia CP 
Architektur,“ uvedl jednatel společnosti RD Rýmařov František Příkaský. Stavba, která vzniká ve 
městě Stolhof asi 80 kilometrů od Vídně, podle něj bude dokončena v dubnu. Společnost RD Rý-
mařov má rozhodovací majoritu v novém česko-ukrajinském závodě, jehož výrobní linky se rozje-
dou v polovině roku. Mluvčí společnosti Milan Wagner uvedl, že v podniku je zatím jedna nová 
výrobní hala, postavená v regenerované průmyslové zóně v Ternopilské oblasti. „RD Rýmařov 
předpokládá, že v prvé fázi bude na Ukrajině nastálo pracovat deset až 20 českých techniků.“ 

KASPER hlásí rekordní výsledky 
Rok 2011 se do dvacetileté historie ryze českého 

holdingu KASPER zapíše jako rekordní: skupina firem 
holdingu dosáhla nejlepších výsledků od doby svého 
vzniku. Podle předběžných výsledků účetní závěrky 
dosáhly celkové tržby holdingu, tvořeného třemi rodin-
nými firmami, za loňský rok výše 514,3 mil. Kč a před-
běžný provozní zisk výše 47,7 mil. Kč. Firmy holdingu 
zaměstnávají 295 pracovníků a patří tak k významným 
zaměstnavatelům trutnovského regionu. Holding KASPER se soustřeďuje na dvě výrobní oblasti – 
na výrobu a montáž nosných dřevěných konstrukcí v ČR a Polsku a na oblast strojírenskou 
v Evropě, Asii a Americe, v níž se specializuje na výrobu náročných finálních produktů z plechu. 
V příznivém světle vidí vedení holdingu i letošní rok, v němž plánuje zvýšit celkové tržby o více 
než 130 milionů korun. 

Soud dal zadluženému developerovi ECM šanci 
Městský soud v Praze povolil reorganizaci zadlužené developerské společnosti ECM Real Estate 

Investments (ECM). Část věřitelů a insolvenční správce prosazovali konkurz. Na rozhodnutí sou-
du se čekalo od loňského listopadu. ECM je známá projekty výškových budov v Praze na Pankrá-
ci. V úpadku se firma nacházela od jara 2011. Soud zároveň vyzval společnost Astin Capital Ma-
nagement, aby do 120 dnů předložila reorganizační plán ECM, nebo aby sdělila, že plán na reorga-
nizaci předložit nechce. Právě Astin Capital a vedení ECM v čele s Milanem Janků chtěli od začát-
ku vyřešit dluhy firmy reorganizací. Proti nim stála s návrhem na konkurz například společnost 
Glancus Investments ze skupiny PPF. Astin Capital zastupuje část držitelů dluhopisů. V insolvenč-
ním řízení s ECM firma přihlásila vůbec největší pohledávku kolem tří miliard korun. Insolvenční 
správce Ivo Hala ale nárok Astin Capital neuznal. Soudce Jiří Rada ovšem přihlédnul k tomu, že 
firma před soudem projevila připravenost reorganizační plán sestavit. 

Modernizace trati Studénka-Mošnov 
Vláda schválila parametry veřejné zakázky 

na modernizaci železniční tratě Studénka - 
Mošnov. Součástí zakázky, jejíž hodnotu úřad 
odhadl na 501 milionů korun, je rozšíření 
jednokolejné trati o druhou kolej a zvýšení 
maximální povolené rychlosti v úseku na 120 
kilometrů za hodinu. 

PPP dálnice v ČR 
První dálnicí v Česku spravovanou soukro-

mou firmou bude osmikilometrový úsek jiho-
české D3 u obce Bošilec, který vyjde na 3,8 
miliardy korun. Řidiči by na něj měli vyjet v 
roce 2016. 

Havarijní stav mostů 
Ve Zlínském kraji jsou v havarijním stavu 

čtyři mosty. Jde o most v Jankovicích na Slo-
vácku, ve Valašských Kloboukách - Mirošově 
na Zlínsku a v Hovězí a v Huslenkách - Ky-
chové na Vsetínsku. 

Soud opět zamítl žaloby ekologů 
Pražský městský soud ve středu opět zamítl 

dvě žaloby ekologů proti stavebnímu povolení 
pro tunel Prackovice na dálnici D8. 

Cheb chce budovu na letišti 
Město Cheb chce od státu v aukci koupit 

budovu řízení leteckého provozu na chebském 
letišti. Původně chtělo objekt spolu s okolními 
pozemky získat bezplatně, ale stát žádosti o 
převod nevyhověl. 

Pec pod Sněžkou má úvěr na novou lanovku 
Městu Pec pod Sněžkou se podařilo získat 

úvěr na stavbu nové lanovky na Sněžku, a 
stavbě tak už nic nebrání. Stavět se začne na 
jaře. Horní úsek přes 60 let staré lanovky se 
zastaví 13. května, spodní úsek přestane jezdit 
2. září. Nová lanovka, která bude mít místo 
sedaček kabiny, by se měla rozjet na jaře 
2014. 

Vlastník nádraží Žižkov nesouhlasí s památkáři 
Majitel nákladového nádraží Žižkov se od-

volá proti prohlášení objektu za kulturní pa-
mátku. Hlavní budovu nádraží prohlásilo za 
památku ministerstvo kultury v únoru již po-
druhé. Po druhém odvolání vlastníka se bude 
případem zabývat ministryně kultury. 

Poslední úsek D47 z Bohumína do Polska 
Poslední úsek dálnice D47 z Bohumína ke 

státní hranici s Polskem bude zprovozněn v 
průběhu dubna. 

Olomouc chce přebudovat zimní stadion 
Olomoucká radnice chce přebudovat zimní 

stadion, který je léta ve špatném technickém 
stavu, na multifunkční halu. 

Třinec chce novou hokejovou halu 
Projekt výstavby nové hokejové haly v 

Třinci se přiblížil realizaci. Zadavatel projek-
tu, kterým je loňský mistr extraligy HC Oce-
láři Třinec, vypsal začátkem března výběrové 
řízení na zhotovitele. Rozpočet zakázky činí 
700 milionů korun. 
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Šternberk zahájil opravy autobusových stanovišť 
Radnice ve Šternberku na Olomoucku zahá-

jila modernizaci autobusových stanovišť v 
lokalitě Dvorská v centru města. Úpravy si 
vyžádají více než devět milionů korun. Větši-
nu nákladů uhradí dotace z evropských fondů. 

Severní část D8 láká investory 
I když do dokončení dálnice D8 zbývají 

ještě minimálně tři roky, její severní část od 
Teplic k německým hranicím láká investory už 
teď. Jen za poslední čtyři měsíce řešil krajský 
úřad čtyři významné projekty u Teplic a Ústí 
nad Labem, které jsou dopravně navázané na 
dálnici. 

Developer ECM prodá výškové budovy 
Zadlužená developerská společnost ECM 

Real Estate Investments (ECM) chce prodat 
projekt na výstavbu výškové bytové budovy s 
názvem City Epoque v Praze na Pankráci. 

Central Group vyzval menší developery 
Developerská společnost Central Group 

chce investovat půl miliardy korun do men-
ších, spíše luxusních realitních projektů, které 
připravili jiní developeři. Nabízí jim finance a 
poradenství. 

Česku hrozí ztráta šesti miliard Kč 
Česku hrozí, že přijde o šest miliard korun z 

evropských fondů na předloni zprovozněnou 
jižní část pražského dálničního okruhu. Brusel 
dotaci neposkytne, pokud se prokáže porušení 
zákona o zadávání veřejných zakázek. 

OHL ŽS získala na Slovensku zakázku 
Společnost OHL ŽS získala na Slovensku 

spolu s místní stavební firmou Váhostav za-
kázku za 91,8 milionu eur (2,3 miliardy ko-
run) na modernizaci železniční tratě u Púcho-
va na západě země. 

Slováci chtějí opravit vyhořelý hrad 
Slováci chtějí už do podzimu opravit hrad 

Krásna Horka, který poškodil ničivý požár. 
Slovenské národní muzeum jako správce hra-
du zahájil sbírku na financování oprav. Další 
peníze by měly poskytnout pojišťovny, hrad 
byl proti živelným pohromám pojištěn. 

Plaan Czech staví miliardový solární projekt 
Kroměřížská firma Plaan Czech zahájila 

stavbu solárních parků v Bulharsku o celko-
vém výkonu 16 megawattů. Investice dosáhne 
kolem 48 mil. eur, v přepočtu asi 1,2 mld. Kč. 

Bulharsko zruší dostavbu jaderné elektrárny 
Bulharská vláda se chystá zrušit projekt 

dostavby jaderné elektrárny Belene na Dunaji, 
který začal už v dobách komunismu.  

Kostel z plechovek od piva 
Kostel z plechovek od piva a pneumatik 

chtějí postavit lidé na okraji skotského Glas-
gow. Z odpadu má vzniknout i budova spole-
čenského střediska nebo ekologického centra. 
To se už začíná stavět ze dvou vyřazených 
přepravních kontejnerů. 

Karlín zabodoval v developerské soutěži MIPIM 
Kancelářská budova Main Point Karlin uspěla 

v developerské a architektonické soutěži MIPIM 
Awards v Cannes. Budova v pražském Karlíně 
získala prvenství mezi více než stovkou projektů 
ze 47 zemí světa a stala se tak nejlepší adminis-
trativní stavbou loňského roku. Developerem 
projektu byla společnost PSJ INVEST. Soutěž se 
každoročně koná ve francouzském Cannes v 
rámci veletrhu MIPIM - největšího veletrhu 
nemovitostí a investičních příležitostí v Evropě. 
„Ocenění je pro nás velkou motivací a potvrze-
ním, že i u nás mohou vznikat projekty, které se svojí kvalitou řadí k absolutní světové špičce,“ 
uvedl ředitel a předseda představenstva PSJ INVEST Martin Jaroš. Main Point Karlin je technolo-
gicky vybavená administrativní budova o pronajímatelné ploše 22 000 m2. Mezi architektonické 
zajímavosti patří výrazné fasádní pilíře, které fungují jako slunolamy, nebo chlazení budovy za 
pomocí říční vody. Velký důraz byl podle developera kladen také na kvalitu vnitřního prostředí. O 
komfortní větrání se stará moderní systém indukčních jednotek, které nevydávají žádný hluk. 

Nová soutěž bude hledat energeticky úsporné stavby 
Energeticky úsporné stavby s výjimečnou konstrukční i architektonickou hodnotou chce vyzdvi-

hovat nová česko-slovenská soutěž. Lze přihlašovat projekty, které byly či budou v obou zemích 
dokončené v době mezi 1. lednem 2010 a 30. červnem 2012. Soutěž nazvaná Building Efficiency 
Awards (BEFFA, cena za efektivitu budov) chce kromě představování zajímavých architektonic-
kých projektů také připomínat evropskou směrnici 20-20-20 o energetické náročnosti budov. Směr-
nice znamená pro členské země závazek snížit do roku 2020 emise skleníkových plynů a celkovou 
spotřebu energie alespoň o 20 procent a vytvářet k tomuto datu alespoň 20 procent energie z obno-
vitelných zdrojů. Finálového kola se budou moci zúčastnit ve zvláštní kategorii také studentské 
projekty, u nich není podmínkou jejich realizace. Zvlášť budou ve finále hodnoceny také dře-
vostavby přihlášené do kterékoli kategorie krajského kola. Více informací o soutěži je na adrese 
www.beffa.eu. 

Impact-Corti chce postavit kanceláře na pražském Andělu 
Realitní firma Impact-Corti chce letos na 

podzim na pražském Andělu zahájit výstavbu 
centra Green Point. Osmipodlažní budova budo-
va s téměř 7000 metry čtverečními kanceláří má 
stát zhruba 400 milionů korun, řekl šéf předsta-
venstva firmy Jürg Zwahlen. Green Point na 
křížení ulic Plzeňské a Mozartovy má být další 
certifikovanou zelenou stavbou v metropoli. 
Návrh ateliéru AHK architekti zahrnuje napří-
klad atrium do výše budovy s denním světlem a 
střešní zelenou terasu. Stavební povolení by měl podle Zwahlena projekt získat v květnu. 
„Vzhledem k tomu, že budova není moc velká, věřím, že se nám podaří během šesti měsíců najít 
nájemce alespoň na 3000 čtverečních metrů. Zahájení výstavby na podzim tak vidím jako reálné,“ 
řekl E15 Zwahlen. Stavba by měla být hotová do léta 2014. 

Nejvyšší bytový dům v České republice 
V pražských Vysočanech vyrůstá nejvyšší bytový dům v Česku. Podnikatel Vladimír Lederer 

tam se společníky zahájil výstavbu budovy, která bude mít 25 pater, výška domu bude kolem 90 
metrů. Celková investice do projektu s názvem Rezidence Eliška činí přibližně půl miliardy korun. 

V novostavbě bude celkem 385 bytů, většina z nich 
bude jednopokojových s kuchyňským koutem o vý-
měře kolem 33 metrů čtverečních. „Důraz na malo-
metrážní byty není žádný krizový scénář, projekt 
takto chystáme už roky. Cílovou skupinou jsou pro 
nás například mladí lidé a singles,“ poznamenal Le-
derer. Ve vrchních patrech ale budou i velké luxusní 
mezonety. Polovinu bytů v projektu dal developer na 
trh loni na podzim. „Prodeje jdou velmi dobře, nyní 
máme prodáno kolem 50 bytů,“ uvedl Lederer. Prů-
měrná cena metru čtverečního u nyní prodávaných 
bytů činí zhruba 40 000 korun. Výškový dům staví 
pro developera od loňského podzimu Metrostav, dokončení plánuje na podzim 2013. O přízeň 
kupujících se bude muset developer ve Vysočanech poprat s konkurencí. Nedaleko se nacházejí 
bytové projekty například společností AFI Europe, BCD Group nebo Finep. 
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Mikael Matts se stal 
novým výkonným 
ředitelem divize Skan-
ska Reality společnosti 
Skanska a.s. Zkušený 
švédský odborník 
nahradil ve funkci 
svého krajana Björna 
Mattsona. Ve Skanska 
Reality využije dlou-
holeté zkušenosti z 
JM, přední švédské developerské a stavební 
společnosti, kde působil třináct let, z toho pět 
let jako regionální manažer. V roce 2009 dosá-
hl obrat JM v regionu, který Mikael Matts 
řídil, výše jedné miliardy švédských korun. 

Veronika Proko-
pová nastoupila do 
právního oddělení 
společnosti CTP. Je 
absolventkou Práv-
nické fakulty Masa-
rykovy univerzity, 
oboru Právo a ju-
risprudence. Rovněž 
vystudovala právo na 
rotterdamské univer-
zitě v rámci programu Erasmus. Právní praxi 
získala v advokátní kanceláři JUDr. Milana 
Zápotočného, kde se specializovala na občan-
ské právo, alternativní řešení sporů 
a insolvenční právo. Veronika hovoří anglicky 
a částečně německy. 

• Vyhlášení čtvrtého ročníku mezinárodní 
přehlídky. Společnost Saint-Gobain Con-
struction Products CZ a.s., Divize Isover, vy-
hašuje čtvrtý ročník mezinárodní přehlídky 
Energy Efficiency Best of Awards 2013. Při-
hlášení účastníků včetně dodání požadova-
ných podkladů je možné do 30. 9. 2012. 
• Třetí ročník soutěže pro studenty staveb-
ních škol. Již potřetí si v soutěži „O nejlepší 
projekt“, kterou pořádá společnost Wienerber-
ger, mohou vyzkoušet svůj um studenti třetích 
(návrh RD) a čtvrtých ročníků (projekty ob-
čanské stavby či bytového domu) středních 
průmyslových škol stavebních. Studenti čtvr-
tých ročníků se mohou přihlásit nejpozději do 
20. 4. 2012. Pro třeťáky je finální termín ode-
vzdání přihlášky do 25. 5. 2012. Více informa-
cí o podmínkách soutěže naleznete na 
www.porotherm.cz/soutez_skoly. 
• Příprava k autorizačním zkouškám 
ČKAIT se koná 5. dubna v Praze. Jediná jed-
nodenní intenzivní příprava na autorizační 
zkoušky pro žadatele o autorizace ČKAIT ve 
všech oborech, na které obdržíte zdarma pub-
likaci nutnou pro přípravu k písemnému testu. 
Program a on-line přihlášku najdete na adrese 
http://www.studioaxis.cz/. 

Startuje prodej nového alarmu 
Společnost Jablotron odstartuje v březnu 2012 prodej nové řady 

alarmů. Na brněnském veletrhu AMPER 2012 představí v tuzemské 
premiéře svůj nový unikátní výrobek JABLOTRON 100. Ten se 
pružně přizpůsobí jak nárokům rozsáhlé firmy, tak potřebám domác-
ností při zachování velmi jednoduchého a srozumitelného ovládání. 

Zdánlivě neslučitelné požadavky na pružnou velikost a zároveň 
jednoduchost a srozumitelnost naplňuje doslova revoluční systém 
ovládání, který si Jablotron nechal patentovat. 

„Při jeho tvorbě jsme využili dvacet let zkušeností, nejmodernější 
komponenty, ale hlavně odvahu vystoupit z průměru. Vznikl tak 
výjimečný zabezpečovací systém, který má špičkové parametry, 
nadčasový design a přitom se jednoduše ovládá. JABLOTRON 100 
je prvním alarmem, u kterého okamžitě pochopíte, jak jej používat,“ 
popisuje Mirek Jarolím, ředitel Jablotronu Alarms. K ovládání alar-
mu slouží panel se stavebnicovou architekturou. Podle velikosti 
domu a požadovaných funkcí se přesně na míru složí sestava ovláda-
cích segmentů. Ty umožňují zapínat střežení jednotlivých částí do-
mu, vyslat tísňový signál nebo ovládat spotřebiče. Segmenty mají jasnou logiku semaforu v podo-
bě zelené a červené signálky. 

Novinky na veletrhu v Norimberku 
Na veletrhu fensterbau/frontale 2012 se v Norimberku ve dnech 21. až 24. března setkají výrobci 

a odborníci na výrobu oken. Mezi vystavovateli nebude chybět prezentace společnosti Schüco, 
předního světového hráče v oblasti opláš-
tění budov a solárních technologií. Kromě 
představení novinek v sortimentu plasto-
vých profilů firma v souladu se strategií 
Energie3 - energii šetřit, vyrábět a rozvádět 
do sítě/využívat, upozorní na význam 
pozitivní energetické bilance budov a 
efektivního hospodaření s energií. Chybět 
nebudou informace a podklady k portfoliu 
plastových profilů. Za zvláštní pozornost 
však stojí nový okenní systém bez ocelo-
vých výztuh Schüco ThermoPlus s kon-
strukční hloubkou 82 mm. Profil nabízí vylepšenou hodnotu tepelné izolace (Uf již od 0,79 W/
m2K) a širší možnosti využití. Křídlo je konstruované i pro větší rozměry a umožňuje volitelné 
lepení skel ve falci křídlového profilu. 

Nová tepelná příručka 
Tepelná příručka - podklad pro navrhování a provádění zděných konstrukcí z cihel HELUZ FA-

MILY z produkce společnosti HELUZ cihlářský průmysl v.o.s., je únorovou novinkou. Praktickou 
pomůcku ocení všichni projektanti či stavební firmy, jež s cihelným systémem HELUZ pracují. 

Publikace, která navazuje na Příručku vyhodnocení typických tepelných mostů z roku 2009, je 
nyní zaměřena na sortiment cihelných bloků HE-
LUZ FAMILY a k dostání je v tištěné i elektronic-
ké verzi na CD. V nové příručce je vyhodnoceno 
celkem 78 typických konstrukčních detailů pro 
zdivo z cihel řady HELUZ FAMILY šířky 50, 44 a 
38 cm a dále také detaily pro cihly s nejlepšími 
tepelně izolačními parametry na českém trhu HE-
LUZ FAMILY 50 2in1. Více informací a kontakt 
pro objednání najdete na stránkách www.heluz.cz v 
sekci Ke stažení. Ve stejné sekci nově naleznete 
také volně stažitelný program s vyhodnocením 
tepelných vazeb. Tento software uživatelům umož-
ňuje prohlížení jednotlivých detailů, jejich exporto-
vání a používání v projektové dokumentaci, výpočet celkové tepelné ztráty objektu konstrukčními 
detaily a vyhodnocení teplotního faktoru. V současné chvíli se jedná o beta verzi s tím, že plná 
verze programu bude k dispozici v průběhu března 2012. Do té se mohou promítnout i náměty, 
připomínky či detaily zaslané na: detaily@heluz.cz. 
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